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VIRÁGVASÁRNAP                                      B év                    1– 3 oldal 

 

Olv.:  Iz 50,4-7 – Fil 2,6-11 – Mk 14,15 

Jézus szenvedéstörténete                
          

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

Bevonulás a templomba 

A mai vasárnapon  
Jézus jeruzsálemi bevonulására emlékezünk! 

 

Kedves Testvérek! Mi magyarok virágvasárnapnak nevezzük ezt a napot. Ünnepeljünk, 
hiszen Valaki olyan jön hozzánk, a világunkba, aki szeretetet, békét hoz ebbe a szeretetlen, 
békétlen világba! A mai ünnepen egy kicsi gyerek is megérkezik ide a mi közösségünkbe. Ez 
a kicsi gyerek a keresztség révén bekerül abba a közösségbe, amelyet Jézus megmentett, 
amelyet az emberek ajándékának szánt. Az Egyház ajándék a világban! Akik Isten szándéka 
szerint összegyűlnek az Egyházban, azok az embereknek közvetítik az isteni ajándékokat.  
 

Azon a jeruzsálemi bevonuláson  
Jézust örömmel fogadták! 

 

Nem tudom, hogy ma Magyarországon, Európában mekkora öröm születik az emberek 
szívében a fölött, hogy Jézus megérkezik hozzánk. Jézus békét, üdvösséget hoz nyugtalan 
országunkba, nyugtalan Európába, mert Isten az emberek, a nemzetek, a népek jövőjét akarja! 
 

Akkor az emberek örömükben virágzó ágakat szórtak Jézus lába elé! A virágzó ágak az 
ígéretek, mert a virágból jó esetben gyümölcs lesz! Jézus azt akarja, hogy gyümölcs 
gazdagítsa az életünket. Gondoljunk erre a reményt keltő bevonulásra most, amikor ezeket a 

barkaágakat megszenteljük, vigyük haza, mint a remény jeleit! A kinyílt virág reményt keltő! 

 

Barkaszentelés 

 

Könyörögjünk! Mindenható örök Isten, szenteld meg áldásoddal ezeket az ágakat, hogy mi, 
akik most örvendezve lépünk Krisztus Király nyomába, ő által egykor az örök Jeruzsálembe 
is eljussunk, aki él és uralkodik mindörökkön örökké.                                         +  A M E N  + 

 

Jézus bevonul Jeruzsálembe 

 Mk 11, 1-10 

 

Kedves Testvérek! Áldott, aki békével érkezik hozzánk! Az ember milyen szívesen kinyitja 
ajtaját, milyen szívesen kinyitja szívét azoknak, akik jó hírrel, Isten szeretetével érkeznek! 
Szükségünk van erre az ajándékra! A mai ünnepen, virágvasárnapon készítgessük elő 
szívünket egymás számára! Hiszen valahol otthon kell lennie az embernek és a kereszténység 
készítette el az emberek számára ezt az otthont!  
 

Ez az otthon az Isten szívében van! 

Istentől tanulhatjuk meg:  

mit jelent az, hogy egymást befogadjuk,  
egymásnak ajándékozzuk az életünket! 

Ez a hivatásunk! 
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Az ember nem magának születik! Az ember a másik ember ajándékaként éli a mindennapjait 
jó esetben! A kérdés: Megváltoztatható-e a világ? Gondoljunk arra, – erről többször is 
elmélkedtünk a nagyböjtben – emberré csak a világ ellenében lehet az ember! Aki a világgal 
ölelkezik, aki válogatás nélkül beengedi életébe a világot, az elsüllyed!  
 

Mi élni szeretnénk, 
ezért Istentől tanuljuk az életet, 

 aki a szeretet Istene! 

 

Erre a kicsi gyerekre gondolunk, aki megérkezett hozzánk! Szeretnénk hinni, hogy neki még 
lesz lehetősége, hogy a szeretet világában nőjön fel. A család nagyon fontos, de önmagában 
kevés! Az ember egy másik családba is meg kell, hogy érkezzen, ez a keresztények 

közössége, ahol az ember megtanulhatja, hogy minden ember a testvére, minden ember a 
társa! A lehetőségünk az, hogy testvéri közösségben élünk egymással, mint egymás társai! 
 

Kedves Zsuzsa, kedves Jenzen, azt kérdezem, hogy milyen nevet választottatok ennek a kis 

gyereknek? Annika svédes név, bár magyar gyökerei vannak. Jenzen Dániában nőtt fel és 
hazatalált, mert az ő hazája Magyarország! Nagyon fontos, hogy mindegyikünk elmélyítse 
magában: A mi hazánk itt van, Isten segítségével itt kell boldogulni!  Szeretettel fogadjuk ezt 

a kicsi gyereket és a keresztségben elvezetjük Jézus közelébe! Most folytatódik a szentmise. 
 

Jézus szenvedéstörténete 

Mk 14, 15 

 

Egyszer valaki - aki nem szokott templomba járni - éppen ezen a vasárnapon tévedt be a 
templomba, bárcsak sokan tévednének be! A következő megjegyzést tette: Ez színdarab volt. 
Akár el is fogadhatjuk. Valóban a nagy Rendező úgy gondolta el az ember életének a 
rendbetételét, hogy  
 

Valaki megjelenjen ebben a világban és megmutassa 

mi az ember hivatása!  
Mit jelent az, hogy az ember kiszabadul a maga önző világából  
és elindul a másik ember felé!  
 

Ahogy Jézus elindult a világ felé,  
ahogy Jézus elindult minden ember felé! Színdarab?  
Akár erre is gondolhat valaki.  
Valójában dráma! Az élet drámai! 

Bárcsak soha ne torkolna tragédiába! 

 

Most amikor a szent nagyhét kezdődik, akkor arra készülünk, azért állunk nap mint nap az 
Isten elé nagycsütörtökön, nagypénteken, örvendező lélekkel nagyszombaton, mert 
mindegyikünk tudja, hogy drámai az élet, valamiképpen az ember a szeretetbe belehal, 
különben hazudik! Ha ez is a műfaja a mi emberi életünknek, nem szeretnénk, hogy 
tragédiába fulladjon! Talán egy vallomás Jézus közelében tart bennünket: A hitvallás!   
 

Hiszek egy Istenben…  
 

 

Keresztelő 
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Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! Most az Úr imádságát imádkozzuk, ez a keresztények családi imája. 
Gondoljunk erre a kicsi leányra, akit Jézus útjára hívtunk. Érte és mindazokért ajánlottuk fel 
ezt a szentmisét, akik a keresztség révén meghívást nyertek Krisztus útjára! Kérjük az ő 
számára és minden megkeresztelt ember számára, hogy tartsanak ki Krisztus útján! Annyi 
zsákutcába futott élet van! Ezek mind egy másik úton járják a mindennapjaikat.  
 

Aki Jézus útján jár, az halad, 
halad előre és megérkezik nemcsak az Istenhez, 

hanem a másik emberhez is! Imádkozzunk! 

 

Mi Atyánk… 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! Megyünk tovább az utunkon és mindig áldással indulunk innen a 
szentmise után. Ezt a kicsi gyereket rátettük az útra és kicsit rátettük a keresztet is, mert az út 
keresztút mindenki számára! Általában a kereszttől szeretne mindenki megszabadulni. Nem 
lehet! Aki ettől meg akar szabadulni, az elveszett, az nem tud emberi életet élni, annak nem 
lehetnek igazán emberi kapcsolatai!  
 

Ezt a kicsi leányt nem szeretnénk üres kézzel elengedni. Egy-két ajándékkal gazdagítva 
engedjük el. Ez a kicsi fehér ruhácska arról beszél, hogy felöltöztetjük a kegyelem ruhájába! 
Arról szól, hogy az ember ajándékait a másik ember javára fordítja!  
 

Szüksége van még a szent olajjal való megerősítésre. A szent olaj az erő szimbóluma, annak 
idején a sportolók kenték be testüket olajjal, onnan jött a keresztség szertartásába. 
Megjelölöm a szent olajjal, hogy elég találékony és erős is legyen, le tudja győzni a rosszat!  
 

Látványos ajándék az égő gyertya, ez még többről szól, mert Jézus a világ világossága, aki azt 
várja tőlünk, hogy fogadjuk be mi is a világosságot, ne legyünk a sötétség fiai! 

 

 

Köszönöm a Testvéreknek, hogy együtt ünnepelhettünk! 

 

Ilyenkor nem a perceket nézzük, mert az ünnep az idő fölé emel bennünket! A nagyhéten a 
szent három napon szeretettel hívok mindenkit az ünneplésre, hogy elmélyítsük magunkban 
keresztény hivatásunkat! Azért jutottunk oda, ahol vagyunk, mert a keresztény hivatásunkat 
odaadtuk a világnak nem úgy, hogy átalakítottuk volna a világot! 
 

Nagycsütörtökön este ½ 6 órakor lesz az utolsóvacsorai szentmise. 
Nagypénteken délután 3 órakor keresztút lesz, este ½ 6 órakor a csonkamise  

             és Urunk szenvedését énekelve idézzük fel! 
Nagyszombaton este 7 órakor lesz a szertartás és a húsvéti szentmise. 
Szeretettel hívok mindenkit ezekre a szent ünnepnapokra! 

 

+  Á L D Á S  + 

 


